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 Szakdolgozatomban a Magyarországon tartott fesztiváloknak a gazdasági hatásait vizsgáltam 

a három legnagyobb magyar fesztivál, a Sziget fesztivál, a Balaton Sound és a VOLT fesztivál 

példáján keresztül. A kérdéskör megértését előszőr szakirodalom feldolgozással kezdtem. Ezt 

követte a két kutatási módszer bemutatása melyekkel dolgoztam, majd pedig a feltárt 

eredmények bemutatása.  

 Szakirodalom kutatásaim hat témakör felé ágaztak. Kezdtem a történelmi kitekintővel, 

melyben a vizsgált fesztiváljaim hátterét mutattam be. A következő alfejezetben gazdasági 

vonatkozásokat taglaltam a bevételek, költségek, kiadás és foglalkoztatottsági oldalról. A 

harmadik alfejezetben mutattam be a marketing tevékenységét a fesztiváloknak, a 7P modell 

elkészítése segítségével. A negyedik alfejezetben a Sziget fesztivál környezetvédelmi 

törekvései és vállalásai kapott helyet. Fontos gazdasági hatásként nem maradhatott ki a 

turizmusra gyakorolt hatása, melyet mindhárom fesztivál esetét bemutattam. A fejezetet pedig 

egy koronavírus kitekintővel zártam.  

 Kutatásomban kvalitatív és kvantitatív módszereket alkalmaztam. A kvalitatív kutatás során 

három fővel készítettem egyéni interjút, a szakirodalmi témaköröket felhasználva. Az interjúk 

összevetése során megerősítettek és bizonyos kérdésekben meg is cáfoltak a szakirodalomban 

felkutatottiakban. A kvantitatív kutatásomhoz elektronikus kérdőívet alkalmaztam, melyből 

sikerült még adattisztítás után 120 értékelhető választ kapnom. A kvantitatív módszertani 

részben mutattam be a hipotéziseimet is, amit a már kvalitatívban megjelenő témaköröknek 

megfelelően írtam meg. Összesen nyolc hipotézisem volt melyből négyet elutasítottam négyet 

pedig az adatok ismeretében elfogadtam.  

  Célom volt bemutatni azt, hogy a magyarországi fesztiválok fontos szereplői a hazai 

gazdaságnak és számos területen éreztetik a hatásukat. Törekedtem rámutatni arra, hogy 

rengeteg tényezőből épül fel egy fesztivál. Kutatásom során pedig kiderült, hogy a fesztiválok 

kiemelt figyelmet szenteltek annak, hogy elsajátítsák azokat az eszközöket, amelyek 

szükségesek ahhoz, hogy meghatározóak legyenek a nyári szezonban tartott hazai és külföldi 

fesztiválok között, mindezek mellett pedig meghatározó szereplői legyenek a magyar 

gazdaságnak.   

 


